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Het jaar 2019 wordt voor golfers het jaar van de Change, 
om met Obama te spreken. Deze feestelijke Zeijdelinks 
staat daarom vooral in het teken van de Rules of Golf 
2019, want er gaat nogal wat veranderen. Eric Afman 
heeft een prachtig overzicht gemaakt en vervolgens de 25 
belangrijkste wijzigingen benoemd. Daar heeft Bert Blanke 
zich creatief op uitgeleefd, waardoor u in de 
middenpagina’s in beeld ziet wat de nieuwe regels 
behelzen. Vaak met een knipoog, zoals ook de cartoon. 

In het jaarlijkse gesprek van de redactie met Jelle en Jan-
Willem blikken de heren vooral tevreden terug op het 
afgelopen jaar. Hoe de baanstatus spectaculair is 
verbeterd, wat een positiviteit er heerst en dat we in ieder 
geval weer 22 leden in de plus staan. Pauline de Jong licht 
in dit nummer toe wat daarvoor wordt gedaan. 

Ons jongste redactielid Koen maakt zich ook in het 
weekend nuttig als ballenraper en weet daar hilarisch over 
te schrijven. Die sfeer is ook toevertrouwd aan onze vaste 
columnist Ome Gerrit. In een open brief aan Bert Veening 
spreekt hij zijn spijt uit over diens vertrek en neemt 
tussendoor ook het baanwagenpark onder de loep. En ja, 
ónze Bert Veening, die na zes jaar de redactie verlaat, is 
natuurlijk ook een enorme aderlating, ook al begrijpen we 
als redactie dat iemand er soms gewoon een punt achter 
zet. We danken Bert voor al zijn prachtige werk!   

De vormgeving van de Zeijdelinks is inmiddels 
overgenomen door Hanneke Kok en zoals u ziet heeft ze 
aan Bert een goede leermeester gehad. Als redactie zijn 
we erg blij dat Dorothea Piek de mediacommissie komt 
versterken. 

Tenslotte in dit nummer natuurlijk weer allerlei vaste 
rubrieken als Nieuws uit de Natuur, Nieuws van de Jeugd, 
Kunst in het Clubhuis een Airshot in kerstsfeer etc. etc. 
Kortom: een boeiende Zeijdelinks weer! 

Wij wensen u goede Kerstdagen en veul hail en zeeg’n in ‘t 
nije jaor! 
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Dit is (voorlopig) het laatste voorwoord ‘van de 
voorzitter’. De redactiecommissie heeft het voorstel 
gedaan om vanaf 2019 het voorwoord ‘van het bestuur’ 
te laten zijn. Dat voorstel wordt door mij van harte 
ondersteund.  
 
Ik ben een voorstander van een zogenaamd collegiaal 

bestuur, waarbij alle bestuursleden het gezicht van het 
bestuur vormen. De bedoeling is dat de bestuursleden 
afwisselend het voorwoord voor de ZeijdeLinks zullen 
schrijven. Op die wijze zullen alle bestuursleden aan het 
woord komen in het voorwoord. 
 
De in gang gezette koers om de aanwas van nieuwe 
leden te bevorderen en om nieuwe leden in de eerste 
periode van hun lidmaatschap te begeleiden met het 
vinden van hun weg binnen de vereniging werpt zijn 
vruchten af. Het enthousiasme bij de bestuurs- en 
commissieleden die zich bezighouden met nieuwe leden 
en de nieuwe leden zelf is groot. Elders in deze 
ZeijdeLinks kunt u hierover meer lezen in een bijdrage 
van mijn medebestuurslid Pauline de Jong. 
 
De datum zondag  6 januari 2019 dient u vrij te houden. 
Op die dag vindt de Nieuwjaarsbijeenkomst plaats. 
Hiermee wordt het golfseizoen 2019 ingeluid. Uiteraard 
zal er dan gelegenheid zijn om elkaar het beste te 
wensen. Indien het weer het toelaat wordt er gegolfd en 
zal er in de baan iets warms, al dan niet met alcohol, 
worden geserveerd. Het bestuur hoopt, evenals 
voorgaande jaren, op een grote opkomst. 
 
Ik wens u allen fijne feestdagen en een goede 
jaarwisseling en ik hoop u de hand te kunnen schudden 
tijdens de Nieuwjaarsbijeenkomst! Veel leesplezier met 
dit kerstnummer! 

Jeroen Reiziger 
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Het is 4 december 2018. Een stralende en 
zonovergoten dinsdagmiddag in december en de 
parkeerplaats staat tjokvol auto’s.  Met Jelle Paauw 
loop ik naar het clubhuis voor een gezamenlijke 
terugblik over 2018 met Jan-Willem die al in het 
clubhuis is. Jelle kijkt uiterst tevreden rond. ‘Kennelijk 
doen we iets goed hè! Wat een auto’s, wat een 
enthousiasme!’ Als Jan-Willem even later aanschuift 
blijkt eenzelfde tevredenheid. Beide heren kijken 
terug op een goed jaar. Per saldo 22 leden in de plus,  
130 Par-3 leden en de businessclub stabiel. De 
verhouding jaarleden en maandleden ligt op 20% 
versus 80% , de Golf Lodge heeft ook een goed jaar 
gehad en de baan ligt er fantastisch bij. ‘Er rijden zelfs 
nog buggy’s in de baan’, aldus Jan-Willem. ‘Zolang als 
de baan bestaat is dat nog nooit gebeurd in 
december.’ 
 
Ontzorgd 
Zolang als de baan bestaat is Jan-Willem qua baan 
overigens nog nooit zo ontzorgd geweest als dit jaar. 
De overdracht naar Vos Ruinerwold heeft dit eerste 
jaar uitstekend uitgepakt. De conditie van de baan, 
inclusief de greens, is spectaculair verbeterd. En dat 
heeft alles te maken met de kennis, kunde en 
capaciteit die Vos Ruinerwold heeft ingebracht.  
 
‘Dat betekent dat er per saldo nu veel tijd overblijft 
voor andere dingen op de club, heren. Welke zijn 
dat?’ 
Jelle: ‘Na het eerste tevredenheidsonderzoek van 
Players First, bleken drie dingen: niet iedereen was 
tevreden over de status van de baan, met name de 
greens, we moesten beter communiceren met de 
leden én we moesten ons meer gaan focussen op 
nieuwe leden. Het eerste punt hebben we opgelost 
met Vos Ruinerwold, voor het tweede punt hebben 
we via diverse schermen op de receptie en het 
Clubhuis de communicatie duidelijk verbeterd en ook 
hebben we bij groot onderhoud via Nieuwsbrieven 
de leden beter kunnen informeren. Voor de nieuwe 
leden hebben we een compleet ‘onboarding 
programma’ opgesteld.  Hoe kunnen we nieuwe 
leden niet alleen maar verwelkomen, maar vooral 
voor langere tijd aan ons binden, zodanig dat ze 
enthousiaste leden blijven. De eerste 90 dagen na 
aanmelding zijn cruciaal voor leden om te bepalen of 
ze wel of niet langer lid blijven, vaak vooral door de 
sociale aansluiting en sfeer in de club.’ 

Gouden Driehoek 
‘Dat doen we overigens vooral in wat ik (en de NGF/ 
NVG ook) noem de gouden driehoek: de DG&CC, 
Golfvereniging De Drentsche en de pro’s. Samen 
hebben we een compleet programma opgesteld, 
vanaf een eerste kennismaking, gesprek met de 
DG&CC, gesprek met iemand van de nieuwe leden 
commissie, en meedoen aan activiteiten en lessen 
onder leiding van de pro’s zoals bijvoorbeeld een 
bitterballentoernooi, rondje met de pro en 
geïntroduceerd worden via andere leden bij diverse 
clubactiviteiten.’ 
 
‘En dat werkt?’ 
‘Zeker! Daar zijn niet alleen wij maar ook de nieuwe 
leden erg tevreden over.’ 
 
‘Jullie doen het voor of alles Koek & Ei is op de club, een 
enorme tevredenheid, dat lijkt bijna te mooi om waar te 
zijn. is dat ook zo?’ 
Ze kijken elkaar even aan. Mwah, veel gaat inderdaad 
goed. Sommige dingen kunnen wel beter. 
 
‘Zoals?’ 
We hebben het afgelopen seizoen gemerkt dat het 
vinden van goed horecapersoneel moeilijker en 
moeilijker is. We zijn nu eenmaal een seizoensbedrijf. In 
de winter kunnen we moeilijk alle 10 
bedieningsmedewerkers vasthouden. En ja, ook in de 
keuken is het moeilijk, überhaupt om koks te vinden.  
Dit is voor ons achter de schermen een grote 
inspanning om dat steeds weer rond te krijgen.  
 
‘Hoe is het met de jeugd en de investering van ING in de 
jeugd waar we het een jaar geleden over hadden?’ 
Jelle: ‘ Daar is een kleine nuance op zijn plaats; ING 
heeft vooral gekozen voor een investering in het 
stimuleren voor de breedte van de golfsport. We 
hebben op de driving range een paar mooie extra 
targets aangelegd dankzij de ING. Daar maakt ook de 
jeugd dankbaar gebruik van. Maar in zijn algemeenheid 
blijft de jeugd een uitdaging. We zijn erg bij met onze 
jeugdleden, maar het aantal is laag. Niet alleen bij ons, 
bij alle clubs. De duurzame binding van de jeugd met 
een club is gewoon heel laag. Vaak gaat jeugd studeren 
en dan ben je ze ‘kwijt’, wat overigens begrijpelijk is. 
Overigens is het wel zo dat de jeugdcommissie geweldig 
goed werk doet. De jeugdleden die we hebben zijn 
lekker actief met elkaar en hebben plezier. Dat is en 

In gesprek met de DG&CC 
Joke van der Ven  
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blijft altijd de basis dus in die zin gaat het goed  
‘Kijkend naar 2019?’ 
Jan-Willem: ‘Behalve de investeringen in de baan is 
dat niet spectaculair. Deze winter gaan we weer met 
Vos Ruinerwold om tafel om te kijken welke 
baanonderdelen prioriteit hebben en welke 
investeringen wij hierin gaan doen. Momenteel zijn 
we bezig met de uitbreiding van de overkapping op 
driving range met 21 meter met vooral lesruimte 
voor de pro’s. Er komt een nieuwe spuit- en 
wasplaats bij het ballenhok.  Ook zijn  er nog 8 
kamers in de lodge casco gelaten en die kunnen we 
eventueel afbouwen, maar dat moeten we nog goed 

bekijken en dat is nog helemaal niet zeker. In het 
clubhuis wordt meubilair een beetje vernieuwd maar 
geen grote veranderingen, dat is het wel.’ 
 
‘En wat zouden jullie nog willen toevoegen?’ 
Jelle: ‘Dat er dit jaar een positieve sfeer heerst in de 
club. Dat voel je en dat hoor je. Een enorm 
enthousiasme, de baanstatus draagt hier vast en zeker 
aan bij, maar de leden bepalen uiteindelijk de sfeer in de 
club.’ 
Jan-Willem: ‘Klopt. Daar word ik blij van. En nu ga ik zelf 
even kijken hoe de baan er echt bij ligt. Tenslotte is het  
er heerlijk weer voor!’ 

CK Par 3: Michel van Zijl 
CK Strokeplay: Leon Hatzmann 
CK Matchplay Heren: Michel van Zijl  
CK Matchplay Dames: Antien Lekkerkerker 
CK Mixed Foursome: Joop Onnekink en Antien Lekkerkerker 
CK Strokeplay Jeugd: Michel van Zijl 
CK Strokeplay Senioren Heren: Joop Onnekink 
CK Matchplay Senioren Heren: Roel van der Velde  
CK Matchplay Senioren Dames: Antien Lekkerkerker 
CK Matchplay Jeugd: Michel van Zijl 
CK Foursome Matchplay Heren: Joop Onnekink en Martijn Popken 
CK Foursome Matchplay Dames: Yteke Willems en Inge Sikkens 
Kampioen der Kampioenen Randy Soemosemito 

C l u b ka m p i o e n e n  2018 
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Joke van der Ven 

Nies Slim 
 
Wie haar naam snel uitspreekt: nieslim denkt al snel 
dat haar ouders haar beter een andere voornaam 
hadden kunnen geven. Het is voor Nies, docent Duits 
aan het Dollard College en verder reuze slim, aan het 
begin van het schooljaar ook een jaarlijks ritueel. ‘Hè? 
Nie-slim?’ Nies kan er inmiddels om grinniken. 
‘Vroeger kreeg je gewoon vaak de naam van een oma, 
opa, oom of tante en dat was bij mij ook gewoon zo.’ 
 
Ongewoon was voor haar dat ze op haar 32ste, net 
moeder geworden van zoon Wander, samen met 
partner Johan Apotheker voor de rechter moest 
verschijnen. We schrijven dan 1988 (!). Wie niet 
getrouwd was, moest nog maar 30 jaar geleden voor 
de rechter aantonen dat ze als partners in staat 
waren om een kind buiten de huwelijkse staat groot 
te brengen.  
 
Nies kan er de humor wel van inzien. ‘Voor de 
geboorte moest ik al schriftelijk aangeven dat Johan 
de vader was, want stel dat er in het kraambed met 
mij iets was gebeurd, dan had Johan helemaal geen 
rechten kunnen doen gelden op zijn eigen zoon! In 
die tijd ging het vooral om tienerouders. Dus toen wij 
bij de rechter binnenkwamen was het eigenlijk wel 
hilarisch en natuurlijk ook snel bekeken.’ Inmiddels 
wonen ze 45 jaar samen, zijn bewust ongehuwd 
gebleven en is Wander 30 jaar oud. 
 
We spelen Geel. Nies heeft een hcp  net onder de 
30. Is ooit met drie vriendinnen begonnen op een 
Pitch & Puttbaan in Groningen. Ze besloten over te 
stappen naar het ‘echte golf’. Ze namen in Eelde les 
van Ian Scott en toen ze daar de maquette van de 
Drentsche Golf and Country Club zagen besloten ze 
zich aan te melden bij die nieuwe club.  
 
Met haar lengte van 1.82 m., lange armen en benen, 
maait ze elke bal van de tee. Rustig en beheerst als 
een draaiende molen waar de wind geen vat op 
heeft. Haar voeten consequent in een hoek van 45 
graden. ‘Mijn onderbenen zitten geloof ik niet 
helemaal goed aan mijn lijf. Van jongs af aan riep 
mijn moeder ‘zet je voeten toch eens recht’. Het is 
nooit gelukt.’ 

Samen met Rieteke Broos kwam Nies al in 2005 in de 
redactie van De ZeijdeLinks. ‘Bart Noorderwier vroeg 
me op de nieuwjaarsreceptie van 2005 en eigenlijk 
ben ik toen meteen maar aan de slag gegaan. Tot jij 
erbij kwam eind 2015, toen vond ik het na tien jaar 
wel genoeg.’ 
 

‘Jij en Rieteke zijn de bedenkers van de rubriek ‘Negen 
holes met…’ Ere wie ere toekomt, toch?’  
‘Jazeker! Dat was in een periode dat Rieteke en ik 
vonden dat we wat vaste rubrieken moesten 
bedenken en vervolgens rolde dit eruit. Wij liepen 
dan samen met een of twee spelers negen holes en 
schreven daar dan na afloop een stukje over, net als 
jij nu. En leuk ja, dat je dat in stand hebt gehouden 
en er zelfs toestemming voor hebt gevraagd.‘ 
 
‘Wat me het meest is bijgebleven van die Negen 
Holes?’ 
‘Pfff…. Da’s lang nadenken! Misschien wel die 
Engelsman die hier jaren lid is geweest en vond dat 
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Joke van der Ven 

we hier véél te moeilijk deden over handicaps, GVB of 
baanpermissie enzo. In Engeland ga je gewoon zonder 
gezeur de baan op, daar zijn ze blij als je speelt!’ 
 
Dat Nies docent werd, was geen vanzelfsprekendheid. 
Na een driejarige studie Russisch aan de 
Rijksuniversiteit Groningen bleek er geen ‘brood’ te 
zitten in die studie. Dus werd het informatie analist 
aan de Bibliotheek- en Documentatie Academie in 
Groningen. In het pre-digitale tijdperk ging het vooral 
om onderzoek van literatuur, terwijl het tegenwoordig 
vooral om data gaat. ´Ik heb na die opleiding zo´n 17 
jaar bij PTT/KPN gewerkt. In die tijd kregen we allerlei 
vragen als ’Kun je uitzoeken hoe het met de markt van 
b.v. ‘video on demand’ zit? Of hoe zit het met het HR-
beleid van dat en dat bedrijf? Na de derde 
reorganisatie wist ik dat ik wat anders moest zoeken 
en omdat ik taalgevoelig was, heb ik ervoor gekozen 
om een opleiding docent Duits te volgen. Intussen ben 
ik ook alweer een jaar of vijftien docent en met veel 
plezier! De laatste drie jaar werk ik mee aan een 
project TTO, Tweetalig Onderwijs waardoor ik mijn 
tutoruren ook in het Engels geef en Duits natuurlijk in 
de ‘doeltaal’.  
 

We noemen dat tegenwoordig Content and Language 
Integrated Learning. Dat betekent bijvoorbeeld dat ik 
nu veel over de Eerste Wereldoorlog vertel in het 
Duits, waarbij ik aansluit bij de inhoud van ‘History’, 
waardoor je heel creatief moet worden met 
lesmateriaal. Dat geeft echt een nieuwe dimensie aan 
het vak van docent.’ 
 
Intussen blijft Nies zo vaak mogelijk deelnemer van de 
Damesochtend. Daar heeft ze haar lesrooster zelfs op 
af laten stemmen. Vergaderingen willen 
tegenwoordig helaas nog wel eens roet in het eten 
gooien. ‘Die dinsdagmorgen is in ieder geval voor mij! 
En dat blijft ook zo!’ 
 
Tot slot, en Nies hecht eraan om dit in ieder geval toe te 
voegen: ‘Ik zou de vereniging een compliment willen 
geven dat het voor veel mensen prettig is om hier te 
komen. En daar bedoel ik het totaalplaatje mee, de baan, 
het clubhuis, de entourage, de horeca en de mensen. Ik ga 
hier altijd met een goed gevoel naar toe en vind het 
prettig om hier te zijn. Noem het gewoon een warm bad!‘ 
 
Also sprach Nies! 
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Beste Bert, 
 
Het gerucht gaat dat je de redactie gaat verlaten. 
Wees gerust, niemand heeft je verraden, maar 
marshals horen weleens iets dat niet voor hen 
bestemd is. Voor het vinden van onderwerpen voor 
een column mooi meegenomen, maar we doen het er 
niet om. 
 
Een beetje verontrustend vind 
ik je afscheid wel. Volgens mij 
ben jij zeg maar een beetje de 
rust brengende factor in de 
redactie, een taak waarvoor 
enige koersvastheid wel handig 
is. Of dat ook geldt voor je 
opvolgster vraag ik me een 
beetje af. Ik heb een foto 
bijgesloten waaruit van alles 
blijkt behalve koersvastheid.  
En inderdaad: het slagzij 
makende karretje werd 
bestuurd, nou ja bestuurd, 
door die opvolgster.  
 
En laat ik nou net langskomen. 
Hetgeen trouwens redelijk 
bijzonder is, want de meest gehoorde klacht is dat ik in 
geen velden of wegen te bekennen ben juist als men 
mij zo bitter hard denkt nodig te hebben. Wat wil je 
ook. Ik ben al niet de grootste en daarenboven heeft 
de fysieke krimp duidelijk ingezet, dus ik verzuip 
gemakkelijk in 240 hectare natuurgebied.  
 
Vaak wordt er om mij geroepen omdat men op 
anderen moet wachten en dan duren vijf minuten (die 
na 1 januari verminderd schijnen te worden tot drie) 
wel heel erg lang. Meestal lost zich dat overigens wel 
op zonder mij en mijn collega's, maar een enkeling is 
nou eenmaal eerder aangebrand en minder tolerant 
dan gemiddeld. Maar dat geheel terzijde.  Wat ook 
zo'n dingetje is: golfers die een lus afhandelen in zeg 
een uur en een kwartier, bij de doorkomst verschijnen 
met het zweet op de pokkel en het vervolgens vreemd 
vinden dat ze niet zomaar kunnen of mogen invoegen. 
Levert soms belangwekkende taferelen op. Overigens: 
vooral invoegen als je niemand in de weg loopt. En als 

het kan even melden bij de receptie. 
 
Overigens weet ik bijna zeker dat de buggypilote in de 
greppel verzeild raakte omdat ze luidkeels met haar 
flightgenotes zat te kwebbelen in plaats van op te 
letten, maar dat had je vast zelf ook al bedacht. 
Misschien is je afscheid van de redactie (als het 
allemaal waar is) op te leuken met een half uurtje rijles 

voor de dames. In stilte. En vooral 
ergens achteraf. Ik wil wel helpen.  
 
Het wagenpark van de DG&CC is 
trouwens wel een alinea waard. 
Om te beginnen ben ik onlangs 
met de marshalkar midden op de 
fairway van Geel 7 gestrand. Het 
duivelse ding weigerde elke dienst. 
Er bleek een accukabel compleet 
te zijn doorgevreten door lekkend 
accuzuur. Ben je mooi klaar mee. 
Ik ben "thuis" gekomen door de 
breukvlakken van de kabel gewoon 
tegen elkaar te houden. Vonken, 
geknetter, en natuurlijk verbrande 
vingers. En dan dat leedvermaak 
achter je rug. Ik zal je vertellen dat 
de receptie in zo'n situatie heel ver 

van Geel 7 af ligt. Het was zaterdag, dus geen 
greenkeeper met een trekker voorhanden.  
 
Aan de rest van de voertuigen zitten trouwens ook  
wat steekjes los. Ik zal niet alles opnoemen, want dan 
krijg ik de bazen van de DG&CC op mijn dak. Mijn tip 
zou zijn om maar alvast een spaarpotje te beginnen 
voordat bijvoorbeeld de vierzitter in onderdelen uit 
elkaar valt. Voorlopig trekken we om de vitale punten 
wel wat tie wraps en ducttape heen. 
 
Ziezo. Afgehandeld. En ach ja, die vijf groene 
handicartkarren doen het wel redelijk, maar daarvoor 
zijn wij dan ook niet eindverantwoordelijk. En de 
ingebouwde gps doet het. Eindelijk. De erin 
achtergelaten plastic flesjes, Twixwikkels, 
bananenschillen, boterhamzakjes ,al of niet met 
inhoud, en soms zelfs sigarenpeuken verwijderen mijn 
collega's en ik met liefde. En wat vind je nou van die 
dame, die me op een zonnige novemberochtend 

Gerrit van de Werken 



10 

 

achterna riep: ‘Zeg hé! Zet je die stokken even in de 
holes op de putting green? Dat is toch je taak?’ Excuus 
mevrouw, ik was even bezig de spuitplek op te ruimen. 
Met liefde.  Zoals gezegd: ziezo. We dommelen 
langzaamaan weg in onze winterslaap. Als ik me door 
mijn functioneringsgesprek weet heen te worstelen, zien 
we elkaar ergens in maart wel weer.  
 
Mooie feestdagen toegewenst. 

Tenslotte. Laatst heb ik een unieke golfbal gevonden. 
Gewoon, langs de fairway van Geel 8. Het is een Titleist 4 
pro v1 met een groenige streep over de evenaar. Aan 
één kant staat Please return to Brian Matulin, aka Ball 
Slayer. Aan de andere kant staat My wife has the other 
one. Pikant dingetje dus. Brian kan zich bij mij melden, of 
anders zijn wife. Zo niet beste Bert, schenk ik hem aan 
jou. Het is een prijzige bal tenslotte. Met de 
complimenten van  Ome Gerrit. 

‘Mandjesmaat’  
Op een zonnige zondagochtend ergens in de zoete 
zomer van dit jaar bromde ik met het alom bekende 
rode rapertje zoals ieder 
weekend over de driving 
range van de DG&CC. In de 
verte leek, uit de mist 
verschijnend, een rij op te 
doemen. Een rij voor de 
ballenautomaat! Verhip! 
Enigszins verward knipperde 
ik even met mijn ogen en 
stelde opnieuw scherp op de 
menigte die zich toch écht voor het hok had 
opgesteld, enkele personen liepen weg terwijl 
anderen rond bleven kijken en als een groep 
stokstaartjes de omgeving in zich opnam. Er moet iets 
aan de hand zijn, zo dacht deze doorgaans 
behulpzame loonwerker, en met een bloedgang van 7 
mijl (11 km/h) snelde ik terug naar de basis.  
 
Eenmaal aangekomen zag ik hoe een bijzonder 
tafereel zich voltrok: een vriendelijke man die eerder 
al was weggelopen, droeg een hele stapel groene en 
vaalblauwe mandjes met zich mee en deelde deze gul 
uit aan de ‘stokstaartjes’. De hulpeloosheid die er 
eerder vanaf droop, stroomde –  samen met wat 
overtallige mandjes – weg en de menigte 
concentreerde zich opeens weer op de belangrijkere 
zaken. Ikzelf was blij verrast en tegelijkertijd een 
beetje geschrokken; hoe hadden alle zestig pitchm….., 
sorry, mandjes over de range verspreid kunnen raken 
zonder dat iemand het had opgemerkt en hen naar 
hun thuis had teruggebracht? En waarom vertrouwt 
iedereen op voetjes die ik niet eens kan waarnemen?  
 
Ach ja, Koen zit er bovenop.  
 

Als klein Koentje was ik al diep geïntrigeerd door de 

ballenraper; ik vond het geweldig om te zien hoe het 

karretje met sierlijke bewegingen om de afstandspalen 

en -borden heen draaide, 

alsmede hoe de balletjes 

vervolgens in de opslag 

verdwenen. Nooit had ik 

gedacht dat de inmiddels 

volwassen Koen nog steeds 

even verwonderd naar de 

ballenkar en -automaat zou 

kunnen kijken, laat staan 

dat ik hetzelfde paardje zou mogen berijden. Onder 

klasgenoten ben ik zelfs tot een soort goddelijke status 

verheven, het is immers toch wat anders dan het 

voorspelbare baantje bij de Appie Heijn of Jumbo. 

Tijdens een les Duits een paar weken geleden werd ik – 

tot mijn verrassing – zelfs aangesproken door een 

klasgenote die via via had gehoord dat. Fijn om 

(blijkbaar) interessant te zijn. Op mijn beurt ben ik erg 

geïnteresseerd in helden – werkelijk waar – die zich door 

weer en wind naar de driving range begeven en vooral 

de verhalen die ermee gepaard gaan: van mannetjes met 

baarden en keycordverrekijkers, volledig gehesen in 

regenpakken, tot vriendelijke dames die op een mooie 

zaterdagavond toch nog hun driver perfectioneren. 

Helden, allemaal.  

En toch wil ik graag onder al deze mensen even iets 

pitchen: met z’n allen zijn we verantwoordelijk voor het 

uiterlijk van onze golfbaan en nee, ik wil geen uitlaatklep 

van ongenoegen worden tussen al deze prachtige 

verhalen, maar ergens heeft ome Gerrit toch ook wel 

gelijk. Dus, allen, markeer even uw mandjes en leg uw 

pitchmarks terug! Of zoiets, denk ik…  

Avonturen van een ballenraper  
Koen Hazekamp  
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Karin van Esch 

Clubkampioenschap Matchplay 
Op 14 oktober werd de finale gespeeld van het 
clubkampioenschap matchplay van de jeugd. De strijd 
ging tussen Guido Mulder en Michel van Zijl. Michel won 
van Guido en werd daarmee clubkampioen. 
 
Ontknoping NNO 
Op 7 oktober werd de NNO finaledag gespeeld op de 
Noord-Nederlandse. In het verenigingsklassement 
stonden we 2e bij aanvang van de wedstrijd met 11 
punten verschil met Groene Ster. Jeremy Doral scoorde 
heel goed in cat. 3, hij won met 26 punten (op 9 holes) en 
haalde daarmee 6 punten binnen. Helaas scoorden de 
andere deelnemers geen punten voor de Drentsche.  
Daarmee konden we Groene Ster niet meer inhalen. 
Spannend werd het wel om de 3e plaats want Duurswold 

stond bij aanvang van de wedstrijd 3e. Maar door de zeer 
goede scores van Holthuizen haalden zij Duurswold nog 
in.  

De einduitslag van het verenigingsklassement was dus: 1 
Groene Ster, 2 de Drentsche, 3 Holthuizen. In de 
individuele klassementen overall scoorden leden van de 
Drentsche als volgt: 
Michel van Zijl werd 2e in categorie 1 en werd 1e in het 
bruto klassement.  
Jeremy Doral werd 3e in categorie 3 (dankzij zijn goede 
prestatie op de finaledag). Gefeliciteerd team Drentsche! 
Op naar 2019! 
 
Lessen nieuwe stijl 
In de herfst hebben we de lessen op een andere manier 
aangepakt. We hebben het zogenaamde Samen Trainen 
geïntroduceerd. Daarmee werd zeker in een behoefte 
voorzien. Oudere (gevorderde) jeugd ging onder 
begeleiding van Karin (jeugdcoach) samen trainen met 
beginnende (onervaren) jeugd. Dit vond iedereen leuk en 
leerzaam. Volgend voorjaar gaan we dit voortzetten. 
 
Tevens konden jeugdleden zich opgeven voor de 
zogenaamde 15 minuten lessen bij Martin. Zowel Martin 
als de jeugdleden vonden dit een goede lesvorm. In die 
15 minuten kun je specifiek oefenen aan iets waar je mee 
aan de slag wilt en daarmee een stap vooruitzetten in je 
golfontwikkeling. Ook dat gaan we voortzetten in het 
voorjaar. In de winter zullen er groepslessen gegeven 
worden op de zaterdagmiddag. De jeugdleden krijgen 
hierover nog bericht. 
 
Samenstelling jeugdcommissie 
Klaske Brink heeft na zes jaar afscheid genomen van de 
jeugdcie. Klaske, héél hartelijk dank voor al je inzet van de 
afgelopen jaren. Ook 
Irma Reinds heeft 
wegens persoonlijke 
omstandigheden geen 
tijd meer voor de 
jeugdcie. Ook Irma 
bedanken we voor 
haar inzet. 
 
De opvolgers in de 
jeugdcommissie zijn 
Stefan de Roo en 
Michel van Zijl.  
Welkom en hopelijk kunnen we weer een mooi 
programma voor de jeugd maken. 
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 Pauline de Jong 
Algemeen bestuurslid 

Ook het afgelopen kwartaal is er weer een flink aantal 
nieuwe leden bijgekomen. Zowel beginnende als 
ervaren golfers.  
 
Op 24 november was de halfjaarlijkse bijeenkomst 
voor nieuwe leden. Omdat niet alle nieuwe leden op 
deze middag, waarbij direct geanimeerd met elkaar 
gepraat werd, aanwezig konden zijn, wil ik de nieuwe 
leden, die helaas verhinderd waren en dus deze 
gezellige bijeenkomst gemist hebben, toch ook een 
warm welkom bij de Drentsche, onze levendige 
golfvereniging, heten. 
 
Ook al is gezelligheid het belangrijkste, er werd toch 
ook serieus gegolfd.  De winnaar was Wim Uiterwijk. 
Van harte gefeliciteerd Wim! Op de tweede plaats 
eindigde Robert Kikkert en de derde plaats was voor 
Lineke Bennema, ook een mooie prestatie, omdat er 
veel heren en slechts drie dames deelnamen.  
 
De meer ervaren golfers hebben al vele 
golfgeluksmomenten meegemaakt. Voor de 
beginnende golfer komen ze eraan! Om er een paar te 
noemen: De afslag van meer dan 120 meter met de 
driver, de bal die over het water wordt geslagen, de 
bal die mooi rechtdoor gaat, de drie meter putt die 
valt. En maak je een putt niet, niet getreurd, zelfs 
Tiger Woods en Phil Mickelson missen wel eens een 
putt van slechts één meter.  
 
Inmiddels is er een WhatsApp-groep met de naam 
‘Onboarding nieuwe leden’ aangemaakt en 
operationeel. Er zijn al 14 leden die van de App 
gebruikmaken en op deze manier snel een 
golfafspraak kunnen maken.  
 

De traditionele Nieuwjaarswedstrijd over 9 holes 
wordt op zondag 6 januari gespeeld. Na ontvangst 
met soep en een broodje gaan de ruim 100 
deelnemers met een desgewenst zelfgekozen flight de 
baan in. Halverwege de wedstrijd worden de golfers 
verwend met warme chocolademelk, al dan niet met 
een scheut rum, en nieuwjaarsrolletjes met slagroom.  
 
Na afloop is voor alle leden de Nieuwjaarsreceptie van 
het bestuur. De voorzitter houdt zijn speech en er 
worden over en weer veel wensen voor het nieuwe 
(golf)jaar geuit. Tevens worden de ‘Golfer van het Jaar 
2018’ en de ‘Jeugdgolfer van het Jaar 2018’ 
bekendgemaakt. 
 
In de maanden januari, februari en maart organiseert 
de golfschool weer winterlessen. Gedurende een serie 
bestaande uit zes lessen komen alle facetten van het 
golfspel aan bod. Na afloop van de lessen kun je 
genieten van een warm drankje en wat lekkers in het 
après-golf café. 
6 lessen voor slechts € 105 p.p. 
Serie 1: 8 januari t/m 14 februari 2019  
Serie 2: 26 februari t/m 4 april 2019.  
Dinsdag-, woensdag- en donderdagavonden 18:00 - 
19:00 uur of 19:00 - 20:00 uur of 20:00 - 21:00 uur. 
Meer informatie en een opgaveformulier staan op de 
website van de DG&CC. 
 
Op www.golf.nl worden de nieuwe regels per 1 januari 
2019 aan de hand van allerlei filmpjes op een leuke 
simpele manier worden uitgelegd. 
 
Voor de vele komende golfjaren wens ik iedereen heel 
veel golfgeluk! 
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Eric Afman 

Nieuwe golfregels per 1 januari 2019 
 
De introductie van de nieuwe golfregels had niet beter 
gepland kunnen worden. Het is namelijk alweer winter, 
de tijd van het jaar dat veel golfers niet of een stuk 
minder vaak op de baan te vinden zijn. Alle tijd dus voor 
wat leesvoer. En het treft: de spelerseditie is een stuk 
korter dan het huidige regelboekje en er staan nog 
plaatjes in ook.  

Daarnaast staan er verwijzingen in naar de volledige 
versie. Je kunt de papieren variant nemen (te koop in 
de golfshop), of de Rules of Golf 2019 app van de R&A 

downloaden.  

 

 

 

 

 

 

 

Een mooie extra bijkomstigheid van de app: je kunt 
gemakkelijk zoeken op steekwoorden. Zoek 
bijvoorbeeld op ‘advies’ en je komt onder andere uit bij 
de definitie van Advies en bij Regel 10.2a. Er is in de app 
ook een quiz beschikbaar, op beginners-, gemiddeld- en 
gevorderden niveau. Verder kun je vanuit de app ook 
filmpjes starten. Als je er dan nog niet uitkomt…  

Op het moment van schrijven zijn het boekje en de app 
in vier talen beschikbaar, waaronder Engels, maar nog 
niet in het Nederlands. De NGF streeft ernaar de 
Nederlandse versie voor de jaarwisseling te hebben 
afgerond. Voor de regelcommissarissen (alle leden van 
onze R&H-commissie) is verder het Guidebook nog 
interessant, hierin staan de Interpretations (voorheen 
de Decisions). Nog een voordeel van de genoemde app 
is dat je kunt schakelen tussen de spelerseditie, de 
volledige golfregels, de Interpretations én de 
Committee Procedures (baaninrichting, plaatselijke 
regels, wedstrijden, enz.). 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wat gaat de R&H-commissie doen? 
Iedereen denkt de regels wel te kennen, maar dat valt 
voor een groot deel van de spelers toch best nog wel 
tegen. Als er al wat bijgeschaafd moet worden, vindt 
men dat een bezoekje aan de regelavond voor 
competitiespelers of een regelavond in de praktijk op 
de par 3 baan wel volstaat. Maar de regels gaan nu 
zodanig op de schop dat er geen mooier moment is om 
je kennis weer op niveau te krijgen, te beginnen door 
zelfstudie.  

Natuurlijk gaan we als commissie ook het een en ander 
doen om de regels bij de leden te laten landen, zoals 
regelmiddagen of -avonden: niet meer dit jaar, maar 
bijvoorbeeld eind januari eentje en eind februari nog 
eentje. En er komt ook weer een regelavond voor 
competitiespelers, die ieder een nieuw spelersboekje 
uitgereikt krijgen. Je wilt ten slotte niet op iedere hole 
discussies tussen onwetende spelers.  

Op www.dgcc.nl plaatsen we linkjes naar 25 filmpjes 
waarin verschillende regels en situaties worden 
uitgelegd, plus informatie over de Rules of Golf 2019 
app en www.golf.nl/regels en ander materiaal dat door 
de NGF, de R&A en de USGA beschikbaar wordt gesteld. 
Als extra service sturen we dat ook in een mailtje naar 
alle leden. Verder gaan we kijken wat we in het clubhuis 
kunnen doen aan posters of iets dergelijks. En de 
ZeijdeLinks is ook een beproefde plek natuurlijk. 

 

http://www.golf.nl/regels
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Redenen en voorbeelden 
Nog even de belangrijkste redenen om de regels zo 
rigoureus aan te passen: 
- Eerlijker naar de speler toe: minder straf als er geen 
opzet in het spel is. 
- Zelfde afhandeling van reliëf in verschillende 
situaties: bepaal referentiepunt en dropzone. 
- Vanuit de speler geschreven: het leest 
gemakkelijker. 
- Het verhogen van de snelheid: korter zoeken en 
ready golf. 
 

Het voert te ver om alle 
aangepaste regels hier te 
behandelen. Maar we 
kunnen wel een paar 
voorbeelden noemen. Zo 
mag er een stuk meer in 
de hindernissen: je mag 
naast losse obstakels ook losse natuurlijke 
voorwerpen verwijderen, je mag tijdens oefenswings 
de grond in de hindernis raken, je mag grounden en je 
mag tijdens je backswing het water raken. Maar let 
op: je mag de hindernissen niet meer ontwijken door 
aan de andere kant te droppen, wat we spiegelen 
noemden.  

In de bunkers mag je nu ook losse natuurlijke 
voorwerpen verwijderen, en je mag 
bijvoorbeeld op je club leunen, maar je 
mag je club niet het zand aanraken 
direct voor of achter je bal, en ook niet 
tijdens oefenswings of in je backswing 
tijdens de slag. 

Iets waar veel mensen blij mee zullen 
zijn: je mag vanaf 1 januari op de green 
veel meer dan alleen pitchmarks 
repareren. Ook spikemarks, oude hole 
pluggen (eerdere posities van de 
vlaggenstok), graspluggen, naden van 
graszoden, sporen van dieren en 
hoefafdrukken mag je repareren en 
daarnaast mag je ingebedde 
voorwerpen als stenen en eikels 
verwijderen. Maar let op: 
beluchtingsgaten, groeven van verticaal 
maaien, beschadiging t.g.v. besproeien 
of regen, kale plekken en aangetaste 
gebieden en natuurlijke slijtage van de 
hole mag je niet repareren. 

Over pitchmarks gesproken (en dat 
hebben we al vaker gedaan), laten we 

de prachtige greens van tegenwoordig zo prachtig 
mogelijk houden en onze eigen pitchmarks blijven 
repareren, maar ook andere die we aantreffen. 

Behalve de regels zijn ook de definities aangepast. 
Wie kent die uit zijn hoofd, of weet ze in ieder geval in 
het regelboekje te vinden (in het oude boekje voorin, 
in het nieuwe boekje achterin)? Zo kennen we vanaf 
2019 het Algemene gebied (voorheen: door de baan), 
waarmee het gehele gebied binnen de baan wordt 
bedoeld, behalve de hindernissen, bunkers en de 
teeing area en green van de hole waarop je speelt. Als 

je bal is ingebed, wil 
je wel weten of je 
daar zonder straf 
reliëf van mag 
nemen. Dat mag tot 
nu toe alleen op de 
fairways en ander 
kortgemaaid gras, 

maar straks overal in het algemene gebied, dus ook in 
de rough.  

Overzicht 
Op de middenpagina’s van deze ZeijdeLinks hebben we 
een overzicht gemaakt van 25 belangrijke wijzigingen in 
de golfregels. Daar staat eentje niet tussen die je 
misschien wel zou verwachten: het droppen van een bal 
met twee strafslagen op de plek waar je bal out of 

bounds is gegaan of waar hij is 
verloren. Dit is iets waar in de media als 
golf.nl uitgebreid aandacht is besteed. 
Dat is geen regel geworden, maar een 
plaatselijke regel die door de clubs al 
dan niet kan worden ingevoerd.  

De NGF heeft daar tijdens het 
Regelsymposium in Utrecht waar César 
Mol en ik zijn geweest echter bij gezegd 
dat men daar zo zuinig mogelijk mee 
om dient te gaan en dat bevestigt wat 
we als commissie zelf ook al hadden 
bedacht. Die plaatselijke regel zal dan 
ook niet worden ingevoerd. Wat wel 
kan gebeuren is het uitbreiden van de 
hindernissen. Hindernissen zijn de 
vervangers van waterhindernissen en 
zijn alle gebieden die we als zodanig 
willen markeren. In andere delen van 
de wereld kunnen dat lavavelden zijn of 
plekken waar krokodillen altijd liggen te 
zonnen. In ons geval kunnen dat de 
stukje heide zijn die direct naast het 
water tussen Rood 1 en 5. Of het bosje 
tussen Geel 6, 7, 8 en Rood 7.  
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Eigenlijk zijn we onze tijd al heel ver vooruit door het hele 
bevrijdingsbos als rode waterhindernis te markeren. Dat 
blijft dan ook een hindernis.  Kortom, de regels zijn over 
het algemeen eenduidiger geworden, en vaak zijn er 
minder strafslagen voor onbedoelde acties. Eén 
aangepaste regel die mij persoonlijk wel goed uitkomt is 

het dubbel raken van de bal tijdens een slag. Ik had daar 
bij het chippen en putten (jawel, dat kan ook) best wel 
een handje van en ondanks dat mijn techniek sinds enige 
tijd is verbeterd in dat opzicht, kan het nog wel een 
keertje voorkomen. Maar kost het me nu geen strafslag 
meer. 

Nu de donkere dagen eraan komen zien we in de 
golfbaan veel groepjes spelen. Ze spelen niet zomaar 
een rondje golf, integendeel, ze zijn gefocust aan het 
spelen en strijden tegen elkaar met de blik op 2019. 
Jawel, de competitietrainingen zijn begonnen. De 
teams zijn met elkaar aan het spelen om beter te 
worden in matchplay en hier en daar worden er al 
wedstrijden tussen teams onderling gespeeld. De 
selectie heeft ter voorbereiding ook al tegen De 
Gelpenberg gespeeld, dus we kunnen stellen dat het 
competitieseizoen is begonnen. En dat ziet de TC 
graag. Competitief, teambuilding en gezelligheid 
maken de competitie leuk. 
 
De teamindeling was dit jaar niet eenvoudig. We 
hebben de mogelijkheid om de spelers over 14 teams 
(waaronder een jeugdteam) te verdelen. Door de 
overtekening hadden we makkelijk 16 teams kunnen 
samenstellen. Veel nieuwe dames hebben zich 
opgegeven, maar ook nieuwe heren en daar zijn we 
natuurlijk erg blij mee, maar dat was wel een 
uitdaging. In goed overleg met het bestuur hebben we 
besloten om toch het totaal van 14 teams te 
handhaven.  
 
Dit betekent dat er in een team 8 spelers zitten terwijl 
er maar 6 op de competitiedag kunnen spelen. De TC 
heeft met het bestuur afgesproken om volgend 
voorjaar opnieuw naar de competitie van 2020 te 

kijken om voorbereid te zijn op veel aanmeldingen. 
Inmiddels is aan de NGF doorgegeven met hoeveel teams 
we strijden om het kampioenschap voor De Drentsche 
binnen te halen. De teams zijn nu in afwachting van de 
competitie-indeling en op welke mooie banen ze komend 
jaar weer mogen spelen. In maart gaan we de definitieve 
samenstelling van de teams aan de NGF doorgeven. En in 
april mogen de teams weer strijden om het 
kampioenschap. 
 
Als de ZeijdeLinks in de bus valt hebben de 
competitiespelers er alweer 3 trainingsochtenden op 
zitten. Sinds een paar jaar hebben we een 
trainingsschema voor alle teams samengesteld. Het zijn 
dus per definitie geen lessen maar trainingen. De eerste 
dag hebben de pro’s een parcours op de PAR3, driving 
range en putting green uitgezet. Elke speler moest 10 
ballen meenemen. Met deze ballen moesten ze het 
parcours aflopen. Het was niet zomaar een parcours 
maar een test om te kijken waar je goed in bent en wat 
verbetering vraagt. Zo krijgen de pro’s een goed beeld 
van de uitdaging die de spelers hebben. De andere 
trainingsdagen gaan de spelers onder leiding van de pro’s 
werken aan de verbeterpunten en worden er weer 
nieuwe situaties gecreëerd in de verwachting dat de 
spelers sterker worden voor de competitie.  
 
Dus als jullie nu weer groepjes met afwijkend gedrag in 
de baan zien, dan weet je dat het competitiespelers zijn! 

Competitie De Drentsche 2019  
Jack van der Palen  



18 

 



19 

 

B. de Vaart 

Kerstmis. Een tijd van terugblikken. Ik denk aan een 
ervaring van enige jaren geleden. De plaats was een 
in zuidelijke streken gelegen golfbaan. Ik breng er 
graag mijn donkere dagen door. Om op verhaal te 
komen. Nou, ik werd op mijn wenken bediend. 
Tegen een uitbundig met kerstartikelen versierde 
achtergrond zat een, voor de gelegenheid, 
’Shakespeareaans’ geklede man temidden van een 
grote halfronde kring golfers. Traditiegetrouw werd 
dit clublid elk jaar om deze tijd voor Kerst en 
Nieuwjaar de verhalenverteller van de club, werd 
mij duidelijk. Op het tafeltje naast hem stond een 
kop chocolademelk, daarnaast een speculaasje. Na 
een teug van zijn dampende chocolademelk keek hij 
de kring rond en begon zijn verhaal. 
 
‘Laatst was ik tijdens een vakantie op een golfbaan 
midden in het groen,’ was zijn openingszin en hij 
vervolgde: ‘Ik hou van de natuur en was er al vaker 
geweest. Ik had net m'n derde glas wijn besteld. 
Het is niet mijn gewoonte, dat wil ik direct gezegd 
hebben. Normaal doe ik dat dan ook niet maar ik 
had een uitstekend rondje te vieren. Zittend op de 
kruk, waarop de sporen van mijn vorige bezoeken 
nog aanwezig waren, bracht ik de geslaagde slagen 
nog even in herinnering. Onder invloed van de paar 
glazen gaf ik me vervolgens over aan wat 
mijmeringen over mijn en hèt leven. Wat ons bindt 
zijn onze verschillen, dacht ik. Ik vond het voor mijn 
doen behoorlijk diepzinnig. Het zal de wijn wel 
geweest zijn. 
 
Op dat moment kwamen drie bezoekende spelers 
nogal opgewonden het door mij gewaardeerde 
clubhuis binnen. Op zoek naar gehoor, wordt mij al 
snel duidelijk, en schoven ongevraagd bij mij aan. 
'Vergeet dat golfen even. Wij hebben net iets 
uitzonderlijks meegemaakt. Ga er maar voor zitten.' 
begon de meest opgewondene zonder inleiding. 
Ik zag de twee anderen onophoudelijk instemmend 
knikken. 
 
Met een van ontroering druipende stem vervolgde 
hij: 'Wij liepen op hole vier en ineens zagen we een 
hert aan komen lopen. Het was zo in de 
namiddagzon een prachtig gezicht. Het hert leek 
omgeven door een aureool van licht. Alsof het was 
afgesproken bleven we alle drie stokstijf staan. En 

wat daarna gebeurde was heel bijzonder. Het was 
magisch. Ik sta nog als een rietje te trillen op m'n 
benen. Het hert ging op tien meter van ons 
vandaan staan grazen. Af en toe keek het op. Het 
keek om zich heen. Het keek ons indringend aan. 
M i n u t e n lang.'  
 
De man pauzeerde even om lucht te geven aan zijn 
gevoel. De bijna tastbare emotie van de drie 
mannen liet mij, sentimenteel als ik ben, niet 
onberoerd. De spreker ging door met zijn verhaal: 
'Ik heet Kamal en wij in India geloven in 
reïncarnatie en dat hert keek mij aan met de ogen 
van mijn overleden moeder. Ik voelde een aai over 
mijn bol en hoorde haar weer zeggen; Jongen drink 
je geitenmelk eens op. Misschien wàs het mijn 
moeder wel. Wie zal het zeggen.' 
 
Kamal nam even de tijd om tot zichzelf te komen. 
Na een passende stilte nam de man naast hem het 
woord. 'Ik heet Frans en bij ons geloven we dat we 
later naar een betere wereld gaan. Op dat moment, 
met dat hert zo in het stralende middelpunt, ging 
de deur van de hemel even voor mij open. Ik zag 
onszelf in volledige harmonie met de natuur. Ik zag 
een havik naast een veldmuisje en een vos naast 
een postduifje.' eindigde de man met trillende 
stem. De onroerende ontboezemingen raakten mij 
en ik was toch ook wel benieuwd naar de 
persoonlijke ervaring van de derde man. 
 
Hij zag mijn vragende blik en begon: 'Ik heet Arie en 
heb een restaurant. Toen ik daar zo stil stond zag ik 
een heerlijke stoofschotel. Anderhalf pond 
hertenvlees, kruiden, prei, wortel, spek, rode wijn 
en afgewerkt met een paar cranberries als 
garnering. Flesje Bordeaux.’ Ik zag hem genieten. 
'Toch al gauw 'n kerstmenuutje van honderdvijftig 
eurootjes.' rekende hij ons voor. 
Even daarna vertrok het drietal en liet mij in totale 
verwarring achter. 
 
Zoveel spiritualiteit en zoveel banale nuchterheid. 
Zie dat maar eens te binden.’ eindigde de 
verhalenverteller zijn verhaal. 
 
Een mooi verhaal en iets om bij stil te staan, dacht ik. Daar 
kom ik de kerstdagen wel mee door. 
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Cees Meeuwsen 

Ga nooit met een vogelaar op stap!  
U ( her)kent ze wel, de helden van de 
afgezakte baard, die zich elk weekend 
gewapend met een kijker in bos en hei 
aan de zondagochtendwip willen 
onttrekken. Onuitstaanbaar zijn ze; iets 
zien wat jij niet ziet is tot daaraan toe, 
het ergst is dat ze ook nog weten hoe 
het heet. Voor elke deur die even piept 
hebben zij een Latijnse naam. 
 
Met zijn naam geeft een vogel zijn ziel 
en zaligheid prijs. Zodra je weet hoe hij 
heet heeft hij geen geheimen meer 
voor je. 

Dankzij je vogelgids weet je, dat die stip in de 
lucht 3 tot 5 eieren legt, dat de jongen na 7 
weken vliegensvlug zijn en dat de winter in 
Afrika wordt doorgebracht. Het arme dier 
heeft zelf niets meer te zeggen.  
 
Nooit kan het besluiten nu eens 7 tot 9 eieren 
te leggen, zijn jongen met vijf weken het nest 
uit te doen, of voor de afwisseling eens met de 
Kerst naar Denemarken te vliegen.  
Het zit gevangen in zijn soort. 
 
 

Derde editie Tulip Golf Challenge  
Koen Hazekamp  

De vogelaar 

Foto: Het jaaroverzicht van Vogelaar Piet Pieterson van de vogelstand op 
onze baan. Met dank aan Jacob en Cees! 

Van 18 tot en met 21 oktober werd op onze baan de 
derde editie van de Tulip Golf Challenge gespeeld. 
‘We hebben een recordaantal spelers die gaan 
strijden voor de titel’, vertelt organisator Henk van 
Dijken.  
 
De deelnemers, allen 21 jaar of jonger en met 
schrikbarend goede handicaps, streden op de geel-
rode lus om de felbegeerde titel.  
 
In tegenstelling tot de vorige edities was het weer 
de spelers deze week zeer goedgezind: met weinig 
neerslag, veel zon en – voor de tijd van het jaar – 
aardige temperaturen lagen de kansen op lage 
scores heel hoog.  De vrijdag van de Tulip Golf 
Challenge eindigde verrassenderwijs in een 
familieonderonsje: broer en zus Marnick en Daniëlle 
Modder leidden bij de Boys en Girls met scores van 
66 (-6) en 70 (-2). Op de tweede dag van het 
toernooi betraden de deelnemers in wederom 
perfecte omstandigheden de baan en werd er 
(opnieuw) geschiedenis geschreven: de Deense 

August Thor Høst, die in 2017 eveneens de titel 
veroverde, noteerde een ronde van slechts 64 
slagen (-8), vier slagen beter dan het baanrecord 
van Joost Luiten uit 2004. Op dezelfde dag wist 
Daniëlle Modder met een ronde van 71 (-1) een 
veilige voorsprong te creëren op haar directe 
opponentes in de categorie Girls, vier slagen los zou 
zij de finaledag ingaan.  
 
De ontknoping van de derde Tulip Golf Challenge zat 
eveneens vol verrassingen: Daniëlle Modder nam op 
de zondag bij de Girls naast de bokaal óók gelijk het 
baanrecord mee naar huis, de Nederlandse sloeg 
naar een wonderbaarlijke ronde van 66 slagen (-6) en 
eindigde daarmee ver voor haar concurrenten. Bij de 
Boys liep de zondagmiddag heel anders: onder de 
toenemende druk van zijn flightgenoten wist Høst zijn 
favorietenrol niet waar te maken. Gedurende de 
ronde liepen zijn medespelers slag na slag in en Bob 
Geurts, die dit seizoen al twee keer eerder 
zegevierde, kwam daardoor na een 67 (-5) als 
winnaar het clubhuis binnen.  
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Rob Koedijk en Bert Blanke 
Duo(verkoop)expositie 
 
De afgelopen jaren heeft een groot aantal kunstenaars 
met een uiteenlopende visie zich in ons clubhuis 
kunnen presenteren. De kunstcommissie heeft u een 
zo breed mogelijk palet aan kunstenaars willen 
voorstellen. U heeft olie- en acrylschilderijen voorbij 
zien komen, aquarellen, tekeningen en fotografie. Een 
diversiteit aan stijlen: figuratief, abstract, fijnschilder- 
en materiekunst, om er maar een paar te noemen. 
Daarnaast tal van onderwerpen. Met eigen inzicht, 
interesse, visie en invulling hebben zij met hun kunst 
de muren van ‘hole 19’ gekleurd. 
 
De komende periode zullen Rob Koedijk en Bert Blanke 
samen exposeren. Zij doen recht aan de doelstelling met 
het streven naar een zo breed mogelijk kunstaanbod. Rob 
werkt abstract en geeft zijn forse penselen de ruimte. 
Bert figuratief, met klein penseel en oog voor detail. 
 
Rob Koedijk is in zijn schilderen sterk geïnspireerd door 
het werk van Cobra en de schilder Gerriet Postma. 
Schilderen is voor hem: stevige dikke penselen en 
kwasten, het gebruik van pure primaire kleuren verf in 
snelle vluchtige touchering op het doek. Het gebruik van 
kleur weerspiegelt zijn stemming: enthousiasme, 
vrolijkheid, ingetogen en trieste momenten zijn duidelijk 
zichtbaar. Door interesse in verschillende materialen en 
technieken heeft hij een eigen handschrift ontwikkeld. De 
afwisseling van expressief abstracte werken en het 
strakke gebruik van een lijnenspel zijn kenmerkend voor 
zijn werk. 

 
 

 
 
 
Bert Blanke heeft de wereld om zich heen als onderwerp 
voor zijn figuratieve stillevens. Humor is bij zijn 
onderwerpen vaak een drijvende kracht.  
Oog voor detail en een volstrekt eigen techniek zijn de 
eigenschappen waardoor het resultaat wordt bepaald.  
 
Afgewogen kleuren moeten zorgen voor een juiste sfeer. 
‘In mijn werk maak ik geen nieuwe werkelijkheid. Ik 
vervorm ‘m hooguit een beetje. Mijn schilderijen vragen 
niet om uitleg. Het is wat het voorstelt. Kijk ernaar en 
voel of het je raakt.’ 
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